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Č. j. UKPF/75048/2025-2 Vyřizuje:   Sojka V Praze dne:  19.02.2025 

 

Sdělení k žádosti o informace podle zákona č. 106/1999 Sb. ze dne 15.02.2025 

 

Univerzita Karlova, Právnická fakulta, (dále též jen „PF UK“) na základě § 2 odst. 1 a § 4 odst. 1 

zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím, ve znění pozdějších předpisů, 

 

vyřizuje: 

 

žádost XXXXXX XXXXXX, datum narození, XXXXXXXXX, bytem XXXXX XXXXXXXX, XXXXX 

XXXXXXXXX, dat. schránka XXXXXXX (dále jen „žadatel“), ze dne 15. 02. 2025 o poskytnutí 

informací dle zákona č. 106/1999 Sb., zákon o svobodném  přístupu k informacím, 

takto: 

 

Žádosti se vyhovuje a žadateli se z části poskytují požadované informace a z části se sděluje žadateli 

údaj umožňující vyhledání a získání zveřejněné informace dle ust. § 6 zákona č. 106/1999 Sb. 

 

1. Za prvé mě zajímá způsob, jakým fakulta stanovila minimální bodovou hranici pro přijetí 

uchazečů v přijímacím řízení na rok 2024/2025. Rád bych věděl, jaké konkrétní kroky a kritéria 

byly při jejím stanovení použity a z jakého důvodu byla zvolena právě tato úroveň bodů. 

PF UK dle ust. § 6 zákona č. 106/1999 sděluje žadateli údaj umožňující vyhledání a získání 

zveřejněné informace. 

Informace je zveřejněna v části A odst. 7 Podmínek pro přijetí ke studiu od ak. roku 2024/2025. 

https://www.prf.cuni.cz/sites/default/files/soubory/2023-10/PODM%C3%8DNKY_MGR_24-

25_PFUK_slovenske_maturity_nove_IB_0.pdf 

Podmínky pro přijetí ke studiu vždy projednává a schvaluje Akademický senát PF UK, informace 

je zveřejněna v zápise ze 4. zasedání Akademického senátu Právnické fakulty Univerzity Karlovy 

konaného dne 13. dubna 2023, bod 3.  

https://www.prf.cuni.cz/sites/default/files/soubory/2023-

04/Z%C3%A1pis%20z%204.%20zased%C3%A1n%C3%AD%20AS%20PF%20UK-def.pdf 

 

https://www.prf.cuni.cz/sites/default/files/soubory/2023-10/PODM%C3%8DNKY_MGR_24-25_PFUK_slovenske_maturity_nove_IB_0.pdf
https://www.prf.cuni.cz/sites/default/files/soubory/2023-10/PODM%C3%8DNKY_MGR_24-25_PFUK_slovenske_maturity_nove_IB_0.pdf
https://www.prf.cuni.cz/sites/default/files/soubory/2023-04/Z%C3%A1pis%20z%204.%20zased%C3%A1n%C3%AD%20AS%20PF%20UK-def.pdf
https://www.prf.cuni.cz/sites/default/files/soubory/2023-04/Z%C3%A1pis%20z%204.%20zased%C3%A1n%C3%AD%20AS%20PF%20UK-def.pdf


2. Za druhé prosím o vysvětlení, jakým způsobem probíhala jednání o přijetí takového počtu 

uchazečů. Zajímá mě, zda byla vedena nějaká interní jednání o případném navýšení či snížení 

kapacity a jaké důvody k těmto rozhodnutím vedly. 

PF UK dle ust. § 6 zákona č. 106/1999 sděluje žadateli údaj umožňující vyhledání a získání 

zveřejněné informace.  

Informace je zveřejněna pod odkazem v zápisu z jednání kolegia děkana ze dne 20.3.2023, kde se 

návrh podmínek pro přijetí projednal. 

https://www.prf.cuni.cz/sites/default/files/soubory/2023-03/2023-03-

20%20KD%20zapis_final.pdf 

Dále je informace zveřejněna v zápise ze 4. zasedání Akademického senátu PF UK konaného dne 

13. dubna 2023, bod 3, neboť finální znění Podmínek pro přijetí ke studiu, v nichž je uveden počet 

přijímaných uchazečů, Akademický senát PF UK projednal a schválil. 

https://www.prf.cuni.cz/sites/default/files/soubory/2023-

04/Z%C3%A1pis%20z%204.%20zased%C3%A1n%C3%AD%20AS%20PF%20UK-def.pdf 

 

3. Za třetí žádám o podrobnější informace, jakým způsobem byla stanovena minimální bodová 

hranice pro přijetí do programu CŽV a z jakého důvodu byla takto nastavena. 

PF UK dle ust. § 6 zákona č. 106/1999 sděluje žadateli údaj umožňující vyhledání a získání 

zveřejněné informace.  

Informace je zveřejněna v zápise z 11. zasedání Akademického senátu PF UK konaného dne 

7. března 2024, bod 3, neboť finální znění Podmínek pro přijetí do kurzu CŽV pro rok 2024/2025 

Akademický senát PF UK projednal a schválil. 

https://www.prf.cuni.cz/sites/default/files/soubory/2024-

03/Z%C3%A1pis%20z%2011.%20zased%C3%A1n%C3%AD%20AS%20PF%20UK.pdf  

 

4. Za čtvrté žádám o to kolik uchazečů bylo přijato do akademického roku 2024/2025 v řádném 

termínu a kolik uchazečů bylo přijato do programu CŽV. Dále se ptám proč není transparentní 

chování vůči programu CŽV a proč nedochází k lepšímu systému přijímacího řízení do programu 

CŽV. 

Do magisterského studijního programu bylo v souladu s částmi A a C Podmínek pro přijetí ke 

studiu od ak. roku 2024/2025 přijato 779 uchazečů při aplikaci části A odst. 8 Podmínek pro 

přijetí. 

Podmínky pro přijetí do programu CŽV jsou řádně projednány, schváleny fakultními orgány – viz 

odpověď na předchozí otázku, jsou tudíž jasné a předvídatelné.  

 

5. Za páté žádám o informace, proč Právnická fakulta Univerzity Karlovy realizuje přijímací řízení 

prostřednictvím společnosti www.scio.cz, s. r. o. a jakým způsobem jsou nastaveny percentily, jež 

jsou pro potřeby fakulty převedeny koeficientem. Zajímá mě, zda se zvažovala možnost 

upřednostňování testu ZSV (Základy společenských věd) ve světle toho, že jde o humanitní obor, 

konkrétně zaměřený na právo, a zda existuje zdůvodnění, proč se fakulta při přijímacím řízení 

více spoléhá na Obecné studijní předpoklady (OSP), u nichž někteří mohou namítat, že nejsou 

dostatečně vypovídající o schopnosti studovat právo. 

https://www.prf.cuni.cz/sites/default/files/soubory/2023-03/2023-03-20%20KD%20zapis_final.pdf
https://www.prf.cuni.cz/sites/default/files/soubory/2023-03/2023-03-20%20KD%20zapis_final.pdf
https://www.prf.cuni.cz/sites/default/files/soubory/2023-04/Z%C3%A1pis%20z%204.%20zased%C3%A1n%C3%AD%20AS%20PF%20UK-def.pdf
https://www.prf.cuni.cz/sites/default/files/soubory/2023-04/Z%C3%A1pis%20z%204.%20zased%C3%A1n%C3%AD%20AS%20PF%20UK-def.pdf
https://www.prf.cuni.cz/sites/default/files/soubory/2024-03/Z%C3%A1pis%20z%2011.%20zased%C3%A1n%C3%AD%20AS%20PF%20UK.pdf
https://www.prf.cuni.cz/sites/default/files/soubory/2024-03/Z%C3%A1pis%20z%2011.%20zased%C3%A1n%C3%AD%20AS%20PF%20UK.pdf


Scio testy zajišťují, že uchazeči a uchazečky, kteří splní minimální bodovou hranici pro přijetí, mají 

srovnatelně dobré studijní předpoklady (testy OSP) a znalosti (test ZSV). Navíc Scio odborně 

zajišťuje také testování uchazečů a uchazeček s různými poruchami učení a jinými speciálními 

potřebami, čili opět je srovnatelnost i v rámci této specifické skupiny. 

Vzhledem k tomu, že výsledkem Scio testů u každého uchazeče či uchazečky je dosažený percentil, 

fakulta si od samého počátku, kdy tyto testy v rámci přijímacího řízení využívá, stanovila 

přepočítací koeficient pro každý z těchto testů, který je vždy součástí části A Podmínek pro přijetí 

ke studiu již od r. 2007 a je tedy schvalován Akademickým senátem PF UK. 

 

6. Za šesté žádám o informaci, jakým způsobem a v jakém rozsahu je vedena spolupráce se 

společností www.scio.cz, s. r. o., a jak probíhal výběr této společnosti pro zajištění přijímacího 

řízení. Rád bych také věděl, jaká jednání tomuto výběru předcházela, jaké konkrétní vztahy mezi 

fakultou a touto společností existují a jakým způsobem jsou odměňovány. V této souvislosti 

odkazuji na povinnost poskytovat informace o hospodaření s veřejnými prostředky, která je dle 

zákona č. 106/1999 Sb. ve spojení s relevantními ustanoveními zákona č. 111/1998 Sb. (zejména 

§ 21 upravující hospodaření veřejných vysokých škol) považována za legitimní veřejný zájem. 

PF UK navázala spolupráci se společností Scio v roce 2006, první přijímací řízení se Scio testy bylo 

v roce 2007 pro studium od akademického roku 2007/2008.   

Základním důvodem byla nutnost zajistit přijímací zkoušku takovou, aby byla objektivní a 

transparentní a splňovala vysoké kvalitativní nároky na didaktické testování. Fakulta sama 

neměla a nemá odborníky na testování, čili před spoluprací se společností Scio nesplňovala 

přijímací zkouška ve formě písemných testů elementární požadavky na validní didaktické 

testování.  

Než spolupráce se Scio začala, dělali jsme si průzkum trhu a bohužel jiná podobná organizace 

neexistovala a nadále neexistuje. 

Spolupráce je na smluvním základě, smlouva je vložena do registru smluv. Fakulta společnost 

www.scio.cz, s.r.o. nijak neodměňuje, pouze jí hradí na základě faktury cenu za poskytnuté 

poukázky na jeden test OSP zdarma a jeden test ZSV zdarma pro každého uchazeče, který podal a 

zaplatil přihlášku ke studiu.  

 

 

V Praze dne 19.02.2025 

 

 prof. JUDr. Radim Boháč, Ph.D.  

 děkan  

 

 

 

 

 v z. doc. PhDr. Marta Chromá, Ph.D.  

 proděkanka pro magisterské studium 

 


